

HETEROSEXUALITATEA, "NORMALA" AL DA?

Seguraski, inoiz ez diozu horralako galderarik egin seure búruari. Ba dirudi. gizonak emakumezkoen gustokoak eta emakumeak gizonezkoen gusto-koak izatea gauza "normala" dela. Eta egia da, gizarte honetan, gehien - goak harreman heterosexualak dituela. Zergaitik? Biologiaren ondoriodik- al da?

Desio sexuala pertsona guztiengan dago. Biologikoki, izaki sexualak - gara, sexu berbera ala desberdinako pertsonak maitatzeko gai izanik.

Hala ere, jaiotzetik, beste sexuko pertsonengana bideratzen da desio sexuala. Etxean, eskolan, telebistan, publizitatean, liburueta, prente tsan eta abarretan, sexualitatea eta heterosexualitatea nahasten dira. Au kera lesbiano eta homosexuala ez dira zilegi. betegarri edota ohizkotzat - hartzen gure bizimoduetan. Gauza anormala, debekatua, marjinala da.

Horrela, heterosexualitatea imposatzen digute, gizon eta emakumezkoen tzako arau bihurturik. Zein puntutaraino izango den, ezen harreman heterosexualak dituztejek "natural"-tzat jotzen dituzte, "libreki" aukeratu dituztela pentsaturik. Ez dira konturatzen sexualitatearen garapena "naturala" baino, "kulturala" denik.

Eta ez da kasualitatea gizakien desioa harreman heterosexualera bideratzea soil-soilik, desio lesbiko eta homosexualari uko eginik. Zeren eta sexualitatea ez bait da gauza "pribatua", gizartetik kanpokoa. Sexualitatea eta ugaltzea nahasten dira, emakumezkoen pap zaq ama izatea hain zuzen, bultzateko. Harreman sexualak familia patriakalaren arlora mugatzen dira, instituzio zapaltaile hau "amodiozko habi", "gauza pertsonaletarako" leku bihurturik, bertan sortzen diren opresio-harremanak ezkutatzeko. Emakumezkoei, plazerra izateko eskubidea ukatzen diete, harreman sexualen gidaria den gizonak plazerra lortzea helburu delarik, sexualitate-arloan era, emakumezkoen gizonezkoekiko dependentzia berindartzeko.

Beraz, nagusia den eredu heterosexuala. ordena burges eta patriarkala sostengatzeko oso bide baliagarria da. Hau dela eta, araurik at dagoena - desbideraketa, gaixotasuna, ... edota gauza "anormala" izango da.

Baina, gauza "anormala" hauxe dugu: Maitatzeko gaitasuna, pertsona batzuengan (beste sexukoengan), adin batetan (emankorrean), arlo batetan (familia patriarkalean) sartzea. Ba da hortaz konturatzeko garaia. Eta - baina ere. dauzkagun harreman sexualak. "libreki" aukeratu baino. inposta dizkigutela.

Hilare 28an, Lesbiana eta Homosexualen Askapenerako Borroka-Eguna ospatuko dugu. Egun honetan, irain, kaleratze, detentzio edota trufa-iribarren bel-durrik gabe, libreki harremanetan ibiltzeko lesbiana eta homosexualen eskubidea ezezik, arau eta inposaketarik gabeko sexualitateaz - gozatzeko persona guztienneskubidea aldarrakatu nahi dugu. Eta horretako, gure aukera sexuala ez dela libre izan onartu behar dugu. Egun, heterosexualitatea ez da "librea", ez da "normala" ere.

MANIFESTAPENA OSTIRALA 26AN, ARRATZALDEKO 8 RETAN, GAZTELU PLAZAN

EMK

¿ES NORMAL LA HETEROSEXUALIDAD?

Seguramente nunca te has hecho esta pregunta. Parece obvio que lo "natural", lo normal sea que a las mujeres les gusten los hombres y a estos las mujeres. De hecho en esta sociedad, la mayoría de las personas mantienen relaciones heterosexuales. ¿Por qué? ¿Es algo derivado de la naturaleza humana, de la biología?.

El deseo, el impulso sexual existe en todas las personas. Biológicamente somos seres sexuales, con capacidad para relacionarnos con personas de nuestro sexo o del contrario.

Sin embargo, desde que nacemos ese deseo sexual es encauzado hacia las personas del sexo contrario. En casa, en la escuela, en la tele, en la publicidad, en los libros, en la prensa,... se nos da una imagen de la sexualidad identificada con la heterosexualidad. Las opciones lesbiana y homosexual no aparecen en nuestras vidas como algo legítimo, satisfactorio, habitual. Pertenecen al mundo de lo anormal, de lo prohibido, lo marginal.

De esta manera se nos va imponiendo la heterosexualidad como norma de conducta sexual a hombres y mujeres. Hasta tal punto, que las personas que mantienen relaciones heterosexuales lo viven como algo "natural", que han "elegido libremente", sin darse cuenta de que el desarrollo de la sexualidad no es algo "natural", sino "cultural".

Y no es casualidad que el deseo de las personas se analice exclusivamente hacia las relaciones heterosexuales, negando el deseo lésbico y homosexual.

Porque la sexualidad no es algo "privado", al margen de la sociedad en que vivimos. Si se identifica sexual con reproducción, es porque de esta manera se refuerza la función social de las mujeres en esta sociedad: ser madres. Si las relaciones sexuales se encierran en el marco de la familia patriarcal, presentando esta institución opresora como un "nido de amor", como el único escape para lo "personal", es porque así se enmascaran las relaciones de dominación que en ella se dan. Si se nos niega a las mujeres el derecho al placer, y si se tiene como fin de la sexualidad la obtención de placer por el varón, centro y eje de dichas relaciones, es porque así se refuerza también en este terreno la dependencia y sumisión de la mujer al hombre.

En definitiva, el modelo heterosexual dominante es el que mejor asegura la perpetuación del orden social burgués y patriarcal. En consecuencia, todo lo que no entra dentro de esta norma, es una desviación, una enfermedad,... algo "anormal".

Ya es hora de que nos demos cuenta de que lo "anormal" es limitar nuestra capacidad de amar a unas personas (las del sexo contrario), a una edad (la fértil), a un marco (el de la familia); de que las relaciones sexuales que mantenemos no son una opción libre sino una imposición.

El próximo 28 de Junio celebramos el Día Internacional de Lucha por la liberación de lesbianas y homosexuales, un día en que no queremos re sólo reivindicar el derecho de lesbianas y homosexuales a relacionarse libremente, sin temor a insultos, despidos, detenciones, sonrisas burlescas,... sino reivindicar el derecho de todas las personas a vivir nuestra sexualidad sin normas ni imposiciones. Y esto exige romper con la idea de que hemos elegido "libremente" nuestra opción sexual. Hoy la heterosexualidad ni es "libre" ni es "normal".

MANIFESTACION VIERNES 26, 8 TQRDE, PLAZA DEL CASTILLO

EMK